

西貢區議會備忘錄
西貢區議會食物環境衛生委員會工作報告

西貢區議會食物環境衛生委員會二〇〇四至〇五年度第三次會議，已於二〇〇四年八月二十六日舉行。會上討論的主要事項撮錄如下：

環境改善小工程撥款申請

2. 西貢民政事務處向本委員會申請 250,000 元撥款，為甲邊壟休憩公園進行改善工程。有關的申請已經獲准，預計該工程將在二〇〇四年十二月動工，至二〇〇五年三月便可竣工。該工程旨在維修及改善現有的甲邊壟休憩公園。

環境污染報告

3. 環境保護署較早前在西貢市一帶共發現 8 宗小規模懷疑污水渠錯駁個案，其中有 5 宗已被確認。在這 5 宗個案中，有 4 宗已經糾正錯駁情況，而第 5 宗個案的所涉店舖已經停業，但署方會繼續跟進該個案的情況。至於其餘 3 宗未經確認的個案，則有待進一步核實。

管制無牌流動熟食小販

4. 本年六月至七月期間，食物環境衛生署(下稱“食環署”)在西貢及將軍澳的公眾地方共拘獲 29 名無牌流動小販和處理 42 宗檢獲無牌小販棄置貨物個案。

5. 房屋署表示尚德邨內無牌擺賣的攤檔數目有下降跡象。在八月份，只有 3 至 4 天有 5 個無牌攤檔在邨內擺賣，而在其餘的日子則只有 2 至 3 個攤檔擺賣。

將軍澳的單車問題

6. 西貢民政事務處表示在七月份已經開始製作豎設在單車黑點的告示牌，而有關的豎設地點已經諮詢上屆區議會。

滅蚊運動工作小組

7. 食環署報告，二〇〇四年的第二期滅蚊運動已經在七月三日結束。在是次活動當中，該署共巡查 500 多個地點，處理了 2 000 多宗

蚊蟲滋生個案和就地盤滋生蚊蟲而提出 6 宗檢控。現時西貢區的誘蚊產卵器指數已由四月的 44.8% 下降至六月和七月的 16.4% 及 18.5%，而後兩者均沒有超出第二級警戒級別。該署的第三期滅蚊運動將於八月三十日至十月廿三日舉行。

西貢區議會
食物環境衛生委員會
二〇〇四年九月

YCP_03.170904

Memorandum of the Sai Kung District Council
Progress Report of Sai Kung District Council
Food and Environmental Hygiene Committee

The third meeting (2004-05) of the Sai Kung District Council (SKDC) Food and Environmental Hygiene Committee (FEHC) was held on 26 August 2004. The major issues discussed are summarized below:

Funding Application for Minor Environmental Improvement Project

2. The Sai Kung District Office (SKDO) had made an application for \$250,000 to the FEHC for carrying out an improvement project in the Rest Garden at Kap Bin Long. The application was approved. It was expected that the project would commence in December 2004 and complete in March 2005. The aim of the project was to maintain and improve the existing Kap Bin Long Rest Garden.

Report on Environmental Pollution

3. The Environmental Protection Department (EPD) found 8 suspected cases of small-scale sewer misconnection in the vicinity of Sai Kung Town earlier and 5 of which had been confirmed. Among these confirmed cases, 4 had been rectified and the shop involved in the 5th case had ceased operation. The EPD would continue with the follow up action on this case. As for the remaining 3 unconfirmed cases, they were awaiting further verification.

Control of Illegal Itinerant Cooked Food Hawkers

4. The Food and Environmental Hygiene Department (FEHD) arrested a total of 29 illegal itinerant hawkers and dealt with 42 cases of seizure of commodities abandoned by illegal hawkers in the public areas in Sai Kung and Tseung Kwan O (TKO) between June and July 2004.

5. The Housing Department indicated that the number of stalls hawking illegally in Sheung Tak Estate showed a decreasing sign. For only 3 to 4 days in August, 5 unlicensed stalls were found hawking in the Estate. For the rest of the month, only 2 to 3 stalls were found.

Bicycle Problem in TKO Area

6. The SKDO indicated that it had been making warning signs for erection on

bicycle blackspots since July. The previous SKDC was consulted on the erection locations.

Working Group on Anti-mosquito Campaign

7. The FEHD reported that the Phase II Anti-mosquito Campaign 2004 ended on 3 July. During the course of the Phase II Campaign, the FEHD had inspected over 500 places, dealt with more than 2 000 mosquito breeding cases and initiated 6 prosecutions against construction sites breeding mosquitoes. Currently, the ovitrap index recorded in Sai Kung District dropped from 44.8% in April to 16.4% and 18.5% in June and July respectively. The latter readings did not exceed the boundary of alert level 2. The Phase III Anti-mosquito Campaign of the FEHD would be conducted between 30 August and 23 October.

Food and Environmental Hygiene Committee
Sai Kung District Council
September 2004